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Z Á P I S 

 

z 15. schůze Kontrolního výboru Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, 

 která se konala dne 3. května 2011  

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, Praha 1, zasedací místnost č. 23 

 

Úterý 3. května 2011 

 

Přítomni:  posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. JUDr. V. Filip, posl. 

Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. F. Laudát, 

posl. Ing. H. Orgoníková, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák, 

posl. Ing. V. Votava 

 

Omluveni: posl. Ing. P. Bendl, posl. Mgr. V. Bohdalová, posl L. Kohoutová, 

posl. MUDr. V. Němeček, MBA, posl. Mgr. J. Škárka, posl. PhDr. 

M. Vacek 

 

Hosté:  dle prezenční listiny 

 

 

Tuto schůzi řídil předseda výboru posl. JUDr. V. Filip.  

 

Předseda výboru posl. JUDr. V. Filip v úvodu přivítal přítomné poslance a hosty. 

Navrhl pořad jednání 15. schůze Kontrolního výboru dle pozvánky: 

 

1. Národní centrum pro krizovou připravenost a výcvik složek Integrovaného 

záchranného systému České republiky v Hradci Králové – pokračování (přerušeno na 

13. schůzi Kontrolního výboru) 

2. Sdělení předsedy, různé 

3. Návrh termínu a pořadu 16. schůze Kontrolního výboru. 

 

 Nikdo z přítomných poslanců nevznesl návrh na změnu, doplnění nebo vypuštění 

některého z bodů. Všichni přítomní poslanci souhlasili s navrženým pořadem ( 8 ; 0 ; 0 ). 

Hlasování se zúčastnili: posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. JUDr. V. Filip, posl. Mgr. 

Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. J. Schejbalová, posl. 

Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava /viz příloha zápisu č. 1, str. 1/. 

 

 

 

1. 

Národní centrum pro krizovou připravenost a výcvik složek Integrovaného záchranného systému 

České republiky v Hradci Králové – pokračování (přerušeno na 13. schůzi Kontrolního výboru) 

 

S úvodním výkladem k tomuto bodu vystoupil ministr vnitra plk. J. Kubice. Uvedl, 

že má možnost se k této záležitosti vyjádřit poprvé a ujistil členy výboru, že všechny kroky 

Ministerstva vnitra pod jeho vedením budou směřovat k tomu, aby v žádném případě nedošlo 

k nevyčerpání schválených finančních prostředků ze strukturálních fondů EU a současně, aby 

všechny tyto prostředky byly použity ve prospěch Integrovaného záchranného systému. 

Vyslovil podporu závěrům Memoranda o porozumění ve věci projektu Národní centrum pro 

krizovou připravenost a výcvik složek Integrovaného záchranného systému České republiky 

v Hradci Králové, které bylo dohodnuto mezi Ministerstvem vnitra, Hasičským záchranným 

sborem, Královéhradeckým krajem, městem Hradec Králové a poslancem Evropského 
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parlamentu Ing. O. Vlasákem. Podpořil snahu o nalezení způsobu financování tohoto projektu 

včetně financování ze strukturálních fondů EU v budoucím programovém období. V závěru 

svého vystoupení ubezpečil členy výboru, že předloží vládě materiál ve věci pozastavení 

přípravy projektu Národní centrum pro krizovou připravenost a výcvik složek Integrovaného 

záchranného systému České republiky v Hradci Králové, který byl uveden v návrhu IOP pro 

období 2007 až 2013, schváleného usnesením vlády ČR k návrhu IOP pro období 2007 až 2013 

a základním cílům Strategie Efektivní veřejná správa a přátelské služby. 

 

Zpravodajka výboru posl. Mgr. Z. Horníková uvedla, že výbor přerušil 

projednávání tohoto bodu na 13. schůzi a mimo jiné požádal svým usnesením č. 66 ministra 

vnitra a ministra pro místní rozvoj o předložení určitých materiálů. Novému ministrovi vnitra 

poděkovala za osobní účast na jednání výboru. Konstatovala, že v obdržených materiálech 

MV a MMR je konstatováno, že tento projekt je v jisté podobě realizovatelný a cílem 

Kontrolního výboru bylo toto konstatování slyšet. V závěrech, které poskytlo MMR a MV, 

není nikde konstatováno, že projekt je neúčelný, neefektivní a nehospodárný. Z tohoto důvodu 

by mělo být snahou MV, MMR i poslanců PS se v nějaké formě k tomuto projektu 

v budoucnu vrátit. Dotázala se ministra vnitra na jeho názor ohledně možnosti pokračování 

projektu, byť v jiném čase a možná v jiné podobě. Dále uvedla, že ministr vnitra zmínil 

Memorandum o porozumění ve věci projektu Národní centrum pro krizovou připravenost a 

výcvik složek Integrovaného záchranného systému České republiky. Memorandum, které není 

ještě podepsáno všemi stranami, chápe jako náznak velmi vstřícné dohody mezi HZS, MV, 

Královéhradeckým krajem a městem Hradec Králové. 

 

 V obecné rozpravě vystoupili: posl. JUDr. V. Filip (Konstatoval, že v dopise ministra 

pro místní rozvoj je uvedeno: „Na konci října 2010 byl Řídící orgán IOP informován 

o nerealizování Národního centra ze strany vedení MV. Na tuto informaci Řídící orgán 

reagoval a na Monitorovacím výboru 23. listopadu 2010 prostřednictvím Monitorovacího 

výboru uložil Ministerstvu vnitra předložit na dalším Monitorovacím výboru argumenty a 

důvody zrušení projektu Národního centra a provést evaluaci dopadu zrušení projektu a 

možnosti využití prostředků. Tyto úkoly a jejich výstupy budou prezentovány na technickém 

jednání monitorovacího výboru 3. května 2011 a posléze na řádném jednání monitorovacího 

výboru 31. května 2011 a členové rozhodnou o dalším využití finančních prostředků v této 

oblasti intervence.“.), posl. Mgr. Z. Horníková (Poděkovala všem členů výboru za 

pozornost, kterou věnovali této problematice. Avizovala, že bude navrhovat přerušení bodu a 

nadále sledovat tuto problematiku. Dotázala se, zda se bude pokračovat ve stávajícím 

projektu, či zda se bude projekt přepracovávat. Konstatovala, že realizace projektu se nestihne 

v roce 2013. Dotázala se, jaký je nový časový výhled.), posl. Ing. V. Votava (Dotázal se, 

zda-li se ví, že projekt bude možné financovat z fondů EU v novém plánovacím období.) a 

posl. Ing. H. Orgoníková (Uvedla, že se diskutovala možnost spolufinancování ze strany 

města. Dále uvedla, že by bylo dobré pokračovat v přípravě projektové dokumentace, protože 

čas rychle běží. Doporučila MV vstoupit v jednání se zástupci Hradce Králové a kraje.).  

 

 Na dotazy vznesené v obecné rozpravě odpověděli: generální ředitel HZS genmjr. 

Ing. M. Štěpán (Uvedl, že se v posledním čtvrtroce řešilo, aby při změně alokace zůstaly 

finanční prostředky pro potřeby IZS. Konstatoval, že dnes na technickém Monitorovacím 

výboru bylo navrženo řešení vypracování dvou nových projektů – jeden projekt bude na 

nákup velké techniky pro evakuace a zemní práce při živelných pohromách, druhý projekt na 

nákup techniky do každého okresu. U těchto dvou projektů nehrozí nevyčerpání do konce 

plánovacího období, protože se nejedná o „stavební“ projekt. Původní projekt Národního 

centra má k dnešnímu dni již veliký časový skluz a není ho tedy možné realizovat do konce 

tohoto plánovacího období. Dále uvedl, že Memorandem o porozumění ve věci projektu 

Národní centrum pro krizovou připravenost a výcvik složek Integrovaného záchranného 
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systému České republiky se vytvoří prostor pro kofinancování projektu v dalším plánovacím 

období. Realizace projektu se tedy pouze posune do příštího plánovacího období a všechny 

přípravné kroky s jejich výsledky se tedy využijí. Zdůraznil, že věří, že i v příštím plánovacím 

období budou programy EU na ochranu kritické infrastruktury.) a ministr vnitra plk. 

J. Kubice (Uvedl, že zmiňovaná jednání se zástupci Hradce Králové a kraje budou probíhat.). 

 

 Zpravodajka výboru posl. Mgr. Z. Horníková poděkovala novému vedení MV za 

změnu názoru na tento projekt a také poděkovala Parlamentnímu institutu za vypracování 

velice kvalitního stanoviska, které bylo důležitým podkladem pro jednání Kontrolního 

výboru. 

 

 V podrobné rozpravě zpravodajka výboru posl. Mgr. Z. Horníková navrhla 

usnesení následujícího znění: 

Kontrolní výbor Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR po úvodním výkladu ministra vnitra plk. 

Jana Kubiceho, zpravodajské zprávě poslankyně Mgr. Zdeňky Horníkové a po rozpravě 

I. k o n s t a t u j e , že 

a) na základě dopisu ministra pro místní rozvoj ze dne 22. 4. 2011 

č.j. 16 434/2011-26 (č.j.: KV/28.4.11/04974/00214) harmonogram projektu 

Národní centrum pro krizovou připravenost a výcvik složek IZS ČR v Hradci 

Králové tak, jak byl v březnu 2010 nastaven, jednoznačně ukazoval, že pokud 

nebude docházet ke zdržení v postupných krocích, projekt může být zrealizován a 

řádně proplacen a certifikován v Integrovaném operačním programu tak, aby 

naplnil cíle programu a specifické cíle v oblasti intervence 3.4., 

b) materiály předložené ministrem vnitra neobsahují závěry o neúčelnosti, 

neefektivnosti a nehospodárnosti realizace projektu Národní centrum pro 

krizovou připravenost a výcvik složek IZS ČR v Hradci Králové; 

II. k o n s t a t u j e , že ministr vnitra Mgr. Radek John Pokynem ministra vnitra 

č. 57/2010 ukončil projekt Národní centrum pro krizovou připravenost a výcvik složek 

IZS ČR v Hradci Králové svévolně a v rozporu s povinnostmi, které má Ministerstvo 

vnitra a ministr vnitra z usnesení vlády a z dokumentů Integrovaného operačního 

programu; 

III. ž á d á   ministra vnitra plk. Jana Kubiceho, aby Kontrolnímu výboru do 15. 6. 2011 

předložil informaci o dalším postupu realizace projektu Národní centrum pro krizovou 

připravenost a výcvik složek IZS ČR v Hradci Králové, včetně zdrojů jeho 

financování; 

IV. ž á d á  ministra pro místní rozvoj Ing. Kamila Jankovského, aby do 15. 6. 2011 

předložil Kontrolnímu výboru informaci o závěrech ze zasedání Monitorovacího 

výboru Integrovaného operačního programu, které se bude konat dne 31. 5. 2011; 

V. p ř e r u š u j e  projednávání tohoto bodu; 

VI. z m o c ň u j e  předsedu výboru, aby s tímto usnesení seznámil ministra vnitra 

a ministra pro místní rozvoj. 

 

 V podrobné rozpravě posl. Ing. F. Laudát navrhl oddělené hlasování po jednotlivých 

bodech návrhu usnesení.  

 

Bod I. a II. ( 6 ; 0 ; 3 ). Hlasování se zúčastnili: posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. 

JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. F. Laudát,  posl. 

Ing. H. Orgoníková, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava.  

 

Bod III. ( 9 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. 

JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. F. Laudát,  posl. 

Ing. H. Orgoníková, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava.  
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Bod IV. ( 9 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. 

JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. F. Laudát,  posl. 

Ing. H. Orgoníková, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava. 

 

Body V. a VI. ( 9 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. 

JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. F. Laudát,  posl. 

Ing. H. Orgoníková, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava. 

 

Poté bylo hlasováno o usnesení jako celku a bylo schváleno, viz  usnesení č. 75 ( 6 ; 0 ; 3 ). 

Hlasování se zúčastnili: posl. prof. Ing. V. Cempírek, Ph.D., posl. JUDr. V. Filip, posl. Mgr. 

Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, posl. Ing. F. Laudát, posl. Ing. H. Orgoníková, posl. 

J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák, posl. Ing. V. Votava /viz příloha zápisu č. 1, str. 1/. 

 

 

 

2. 

Sdělení předsedy, různé 

 

V rámci tohoto bodu nikdo z přítomných členů výboru nevystoupil. 

 

 

 

3. 

Návrh termínu a pořadu 16. schůze Kontrolního výboru 

 

Po úvodním vystoupení předsedy výboru posl. JUDr. V. Filipa a po rozpravě 

Kontrolní výbor stanovil, že se 16. schůze Kontrolního výboru bude konat ve středu 

25. května 2011 a zmocnil předsedu výboru, aby stanovil pořad 16. schůze výboru na základě 

dohody s místopředsedy výboru, viz přijaté usnesení č. 76 ( 6 ; 0 ; 0 ). Hlasování se zúčastnili: 

posl. JUDr. V. Filip, posl. Mgr. Z. Horníková, posl. RNDr. V. Koníček, 

posl. Ing. H. Orgoníková, posl. J. Schejbalová, posl. Mgr. R. Sklenák /viz příloha zápisu č. 1, 

str. 2/. 

 

 

 

Předseda výboru JUDr. V. Filip poděkoval všem přítomným za spolupráci a ukončil 

patnáctou schůzi Kontrolního výboru. 

 

 

Schůze Kontrolního výboru byla ukončena ve 20.00 hodin. 

 

Zapsala: Ing. M. Hálková – tajemnice Kontrolního výboru 

 

 

 

 

 

 

Mgr. Zdeňka Horníková v.r. JUDr. Vojtěch Filip v.r. 

místopředsedkyně – ověřovatelka 

Kontrolního výboru 

předseda  

Kontrolního výboru 
 


